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KOMÁROM VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

H-2900 Komárom, Szabadság tér 1. 

Tel.:+36 34 541-300 

 

 

 

Iktatószám: 1/2015. 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2015. január 29. napján 8 

órakor megtartott ülésén a Városháza Dísztermében. 

 

Jelen vannak: 

 

1. Babják Csaba, képviselő 

2. Czita János, alpolgármester 

3. Dombay Gábor, képviselő 

4. Hamrák Zsófia, képviselő 

5. Horváth Zsolt, képviselő 

6. dr. Molnár Attila, polgármester 

7. Dr. Nemes Andrea, képviselő 

8. Sárai János, képviselő 

9. Szabó István, képviselő 

10. Takács József, képviselő 

11. Turi Bálint, alpolgármester 

 

Meghívottként jelen van:  
 

- dr. Ströcker Renáta, jegyző  

- Nagyné Varga Judit, aljegyző 

- dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester 

- Kéri Anna, a Moore Stephens K-E-S Audit Kft. könyvvizsgálója 

- Dobos László, belső ellenőr 

- Molnárné dr. Taár Izabella, a Komáromi Járási Hivatal vezetője 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a képviselő-testületi ülés valamennyi 

résztvevőjét. Köszönti a Képviselő-testület ülésén Molnárné dr. Taár Izabellát, a Komáromi 

Járási Hivatal vezetőjét. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mert a Képviselő-testület 

11 tagja közül 11 fő jelen van. Ezt követően a polgármester megnyitja a Képviselő-testület 

ülését. A polgármester javasolja a Képviselő-testületnek az 1/2015. iktatószámú meghívóban 

szereplő napirendek elfogadását. 

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 1/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2015. január 29-i ülése napirendjét az 

alábbiak szerint fogadja el: 
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NAPIRENDEK: 

 

1. Komárom Város Önkormányzat 2015. évi költségvetési rendeletének elfogadása 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

2. Helyi Építészeti Örökség védelméről szóló önkormányzati rendelet felülvizsgálata 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

3. Helyi adókról szóló önkormányzati rendelet módosítása, az elektronikus adóbevallás 

miatt 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

4. Komárom és Környéke Önkormányzati Társulás működéséről szóló beszámoló  

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

5. Beszámoló a 2014. évi közfoglalkoztatás tapasztalatairól 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

6. Óvodavezetői pályázatok kiírása 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

7. Jókai Mór Városi Könyvtár leltárának jóváhagyása 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

8. Beszámoló a lejárt határidejű Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, a két 

ülés közötti fontosabb eseményekről, képviselői kérdések, közérdekű bejelentések 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

ZÁRT ÜLÉS! 

9. A Komáromi Városi Televízió Szolgáltató Nonprofit Kft. 2015. évi üzleti tervének 

elfogadása 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

10. A Komáromi Kulturális, Sport, és Szabadidő Közhasznú Nonprofit Kft. 2015. évi 

üzleti tervének elfogadása 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

11. Komárom, Zrínyi utca 1. fszt. 2. szám alatti ingatlan meghirdetése eladásra 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Molnár Attila polgármester 
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Megkezdődik a napirendi pontok tárgyalása az alábbiak szerint: 

 

Napirend: 
 

1. Komárom Város Önkormányzat 2015. évi költségvetési rendeletének elfogadása 

Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

     dr. Ströcker Renáta, jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy széleskörű társadalmi konzultáció történt 

a költségvetéssel kapcsolatban. Az idei évben többször lesz szükséges a költségvetési 

rendeletet módosítani az átszervezések miatt. Ennek eredményeképpen takarékossági 

intézkedéseket kell megvalósítani. A jogszabályok nem írják elő kötelezően a költségvetési 

irányelvek tárgyalását a Képviselő-testületnek, amelyet mindig a megelőző évben kell 

jóváhagynia a Képviselő-testületnek. A költségvetési irányelveket a jogszabályi kötelezettség 

hiányában is megtárgyalták. Az önkormányzat működést több szegmens határozza meg. Az 

államtól átvett pénzeszközök az úgynevezett feladatalapú támogatások, amelyeket az 

intézmények működtetésére, illetve egyéb más kötelező feladatok ellátására kap az 

önkormányzat. A helyi adóbevételek sorsa és alakulása a legfontosabb ebben a tekintetben. Ez 

a pénzeszköz szolgál a település fejlesztésének végrehajtására és a működtetésére is. A tavalyi 

évet nézve, a 2013. évhez viszonyítva 1.200.000.000,- Ft-os helyi adóbevétel kiesés rázta meg 

Komárom Város Önkormányzat költségvetését. Ha figyelembe veszik a város méretét, és azt, 

hogy egyéb településeken a helyi adóbevétel hogyan alakul, akkor ez egy hasonló 

nagyságrendű településnek a teljes évi hely adóbevétele. A 2013. évben 3.000.000.000,- Ft 

helyi adóbevétellel szemben, 2014. évben közel 1.800.000.000,- Ft hely adóbevételből tudod 

Komárom Város Önkormányzata gazdálkodni. Ennek következményei elsősorban a városban 

lévő beruházások és felújítások területén érződtek. A helyi adóbevételek területén jelentősebb 

elmozdulás az idei évben nem várható. Kisebb elmozdulások történhetnek az Ipari parkban 

bejelentett változásoknak köszönhetően. Azokra az intézkedésekre gondol, amely a meglévő 

gazdasági társaságok fejlesztését, fejlődését érinti. Ezek közül a legkiemelkedőbb a Foxconn 

cégcsoport közel 400 fővel történő bővítése az Ipari parkban, amely jelentős plusz adóbevételt 

hozhat. A 2013. évet nézve a helyi adóbevétel így is 1.000.000.000,- Ft-tal kevesebb lehet az 

idei évben. Amikor a költségvetés első tervezetét átnézték, beigazolódott az a vélelmük, hogy 

szervezet átalakítás nélkül nehezen lesz tartható a város működése az elkövetkezendő 

esztendőkben. Három féle irányvonal áll rendelkezésre, amelyet a Képviselő-testületnek meg 

kell fontolnia. Az egyik lehetőség a helyi adórendszerek átalakítása. A jogalkotó lehetőséget 

adott arra, hogy új adónemek kerüljenek bevetésre a településeken, valamint a meglévő 

adómértékek emelésével. Javasolja, hogy ne ebbe az irányba induljanak el. Nem tesz 

javaslatot sem új adónemek bevezetésére, sem a jelenlegi adómértékek emelésére. Az 

intézmények tekintetében sem javasol átalakítást. Javasolja a helyi cégstruktúra átszervezését. 

Az átszervezés előkészítése folyamatban van. Ezen a területen lehet a legtöbb pénzösszeget 

megtakarítani úgy hogy, a szerkezeti átalakítás a lehető legkisebb érdeksérelemmel járjon. Az 

előterjesztésben látható, hogy a beruházások, felújítások soron csekély összeg szerepel. 

Elmondja, hogy a gátépítés kapcsán a mentett oldalon lévő csapadékvíz elvezetés, a 

termálfürdő vízkivezetési munkálatai részben az önkormányzatot terhelik. A Vízügyi 

Igazgatósággal sikerült olyan megállapodást kötni, hogy amely munkálatok a projekt terhére 

megvalósíthatóak abban igyekeznek együttműködni, így elérve azt, hogy a lehető legkisebb 

összeg terhelje a várost. Elmondja, hogy egy nagy beruházó, érkezik az Ipari parkba, ezért a 

megfelelő közműveket el kell helyezni azon a területen, ahová a cég települ. Európai Uniós 

forrásból tudják ennek a döntő hányadát megvalósítani. A csapadékvíz elvezetése kapcsán 

merült fel egy jelentős költség, amely Komárom Város Önkormányzatát fogja terhelni. A 
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felújítási munkálatokra az idei évben önerőből nem lesz lehetősége a városnak, viszont 

igyekeznek pályázati forrásokat bevonni erre a célra. Elmondja, hogy a Koppánymonostori 

városrészen a Tamási Áron utca és környéke az egyetlen olyan terület, ahol a közintézmények 

megközelítése az út rossz állapota és a vízelvezetés problémái miatt akadályoztatott. Az idei 

évi költségvetés tartalmazza ezen környék felújítási munkálataira szánt pénzösszeget. Az 

előterjesztésben található két melléklet, amely részletesen tartalmazza azokat az 

útfelújításokat, járda beruházási programokat, amelyeket szeretnének megvalósítani, ha erre 

külső forrást tudnak bevonni. Vannak prioritást élvező beruházások, mint például a Sport utca 

megnyitása, amely a városnak régi adóssága. A Sport utca megnyitása a Táncsics utca 

forgalmának jelentős csökkenésével járna. A Madách utca aszfaltozása, a Maros utca 

útburkolati felújítása, valamint a Tengerészeti emlékmű és környékének felújítása is fontos 

feladat. A költségvetés tartalmazza azokat a kedvezményeket is, mint a közalkalmazottak 

részére biztosítható cafetéria juttatás, kismamák ingyenes utaztatása, a rászoruló családok 

pénzbeli és természetbeni támogatása, szemétdíj támogatás, iskolatej támogatás, a 

gyermekvállalás ösztönzését szolgáló támogatás, Bursa Hungarica Felsőoktatási 

Ösztöndíjpályázat, valamint a diák buszbérletek támogatása. Elmondja, hogy az iparűzési adó 

felhasználására egy új szabályozás, kompenzáció lépett életbe. Azok a települések, ahol az 

egy főre jutó iparűzési adó elmarad az átlagtól, többet kap attól a településtől ahol többlet van, 

elvonják, és azok a települések kapják, ahol elmaradás volt tapasztalható. Ezt a 2013-as 

adóbevétel alapján állapítják meg a plusz terheket még mindig fizeti Komárom Város 

Önkormányzata, amely közel 50.000.000,- Ft-os kiesést jelent a bevételi oldalon. Elmondja, 

hogy a költségvetés egyensúlyban tartása úgy történhet meg, ha a kiadási oldalon ezeket a 

szerkezetátalakításokat megteszik, valamint a bevételi oldalon lévő összegeket realizálják. 

Elsősorban az ingatlanértékesítésekből származó bevételekre gondol. Az Ipari park valamint a 

Raksped területén szeretne az idei évben a Képviselő-testület ingatlant értékesíteni. Fontos, 

hogy tudják tartani a költségvetés likviditását, és a kiadási oldalon ezeket a szerkezet átalakító 

intézkedéseket meg tudják tenni. Elmondja, hogy ezen a héten városrészenként fogadóórát 

tartott. A Pénzügyi, Városfejlesztési, Egészségügyi és Szociális Bizottság ülését megelőzően 

Közmeghallgatáson is tájékozódhattak a választópolgárok igényeiről, problémáiról. Kérése, 

hogy a döntéseket érintően a város napi működésének, likviditási helyzetének biztosítása 

legyen az elsődleges szempont. Minden szükséges döntést előkészítenek, amely a 

költségvetés egyensúlyban tartásához szükséges. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, 

észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megadja 

a szót, Takács József képviselőnek.  

 

Takács József, képviselő: Elmondja, hogy a Bizottságok január 27-én üléseztek. A Pénzügyi, 

Városfejlesztési, Egészségügyi és Szociális Bizottság részletesen megtárgyalta az 

előterjesztést. Apróbb észrevételek hangoztak el, a fő irányvonalakkal kapcsolatban nem 

történt észrevétel. A bizottság ülésén 6 fő vett részt, 5 igen szavazattal 1 ellenszavazattal a 

bizottság elfogadásra ajánlotta a rendeletet. Megköszöni azon kollégák munkáját, akik részt 

vettek a költségvetés előkészítésében. A rendelet-tervezetet a Képviselő-testület tagjainak 

elfogadásra javasolja.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megkérdezi, hogy van-e további kérdése, észrevétele, 

hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megadja a szót, dr. 

Nemes Andrea képviselőnek.  

 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja, hogy a Pénzügyi, Városfejlesztési, Egészségügyi 

és Szociális Bizottság ülésén nemmel szavazott a rendeletet érintően. Kötelessége, hogy 

Komárom város lakosságának, illetve az általa képviselt körzet lakosságának beszámoljon 
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arról, hogy miért nem fogadja el a költségvetési rendeletet. Elhangzott, hogy az idei 

költségvetés a takarékosság költségvetése. A tavalyi év folyamán kérték azt, hogy valamennyi 

képviselő javaslataival járuljon hozzá a költségvetés elkészítéséhez. Úgy gondolta, hogy ez a 

felkérés a körzetekkel kapcsolatos javaslatokra vonatkozik, amely javaslatok a költségvetésbe 

kerülnek bele, és nem pályázati forrásokra lesznek bízva. Elmondja, hogy javaslatait 

benyújtotta dr. Ströcker Renáta jegyző részére. Két blokkra bontotta a javaslatokat. Azokat a 

felújításokat, beruházásokat külön szerepeltette, amelyek már a 2014. évi költségvetésben is 

feltüntetésre kerültek. Külön szerepeltette azokat a javaslatokat, amelyek az elmúlt 

időszakban érkeztek be a választókörzetéből, valamint az aktuális problémákat is. Az 

elkészített költségvetésből látható volt, hogy az általa javasolt felújítási, beruházási tételek a 

jelen költségvetésben nem kerültek feltűntetésre. Elhangzott, hogy Komárom Város 

Önkormányzata saját erőből nem tud az idei évben beruházásokat megvalósítani. Az 

előterjesztésben mellékletekén szereplő táblázati formát kitűnő kommunikációnak gondolja, 

hiszen ígéreteket takar a komáromi lakosok részére, amelyet a Képviselő-testület nem fog 

tudni megvalósítani. Bízik benne, hogy mégis sikerül megvalósítani, és találnak rá megfelelő 

forrást. Elmondja, hogy a költségvetésben megtalálható volt a Szent László utcára vonatkozó 

tétel, amely kikerült a költségvetés soraiból. A költségvetésben szereplő Szent László utcai 

tétel a volt leányszálló épületének állagmegóvására 1.000.000,- Ft-ot különített el. Kérte, 

hogy vegyék ki a költségvetés soraiból ezt a tételt, mert komolytalannak tartotta ezt az 

összeget szerepeltetni állagmegóvás jogcímén. Véleménye szerint az épület állagát nem 

tudják megóvni, az épület elbontásra ítéltetett. Az épület frontján található egy molinó, 

amelyen az szerepel, hogy itt hamarosan lakások fognak épülni. Lakások építésének célját 

sem a költségvetésben betervezve, sem pedig a pályázati források között nem látott. 

Elmondja, hogy ha a 2015. évi költségvetés a takarékosság költségvetése, akkor 

differenciálják a kiadásokat. A civil szervezetek támogatása igaz, hogy a tavalyi 

100.000.000,- Ft-ról 90.000.000,- Ft-ra csökkent, viszont relatív kérdésnek tartja, hogy 

megtakarítás-e az, hogy 10.000.000,- Ft-tal kevesebbet kíván nyújtani a Képviselő-testület a 

civil szervezetek részére. Megkérdezi, hogy milyen takarékosság az, amely úgy valósul meg, 

hogy a körzetében javasolt beruházások, felújítások nem kerültek feltűntetésre a költségvetés 

tételei között, viszont a civil szervezetek támogatására szánt összeg még így is jelentős 

mértékű. A takarékosság elvét minden területen érvényesíteni kell. Úgy gondolja, hogy egyes 

önkormányzati tulajdonú gazdasági társaságok megalapozatlan üzleti tervvel működnek.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megkérdezi, hogy van-e 

további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megadja a szót, Babják Csaba képviselőnek.  

 

Babják Csaba, képviselő: Elmondja, hogy nem szavaz a költségvetés ellen, viszont 

elfogadni sem tudja, hiszen a hitelfelvétel lehetőségét hordozza magában a költségvetés. 

Mindent figyelembe véve elmondja, hogy felelősségteljesen felállított a 2015. évi 

költségvetés.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megkérdezi, hogy van-e 

további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megadja a szót, Turi Bálint alpolgármesternek.  

 

Turi Bálint, alpolgármester: Fontosnak tartja, hogy úgy tekintsenek a 2015. évi 

költségvetésre, mintha a mindennapok költségvetése lenne. A költségvetés nem próbál 

terheket rakni a város lakosaira. Új adónemek nem kerülnek bevezetésre, és a meglévő 

adómértékek sem kerülnek emelésre. Intézmények összevonására sem kerül sor. Elmondja, 
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hogy az intézmények felelősségteljesen gazdálkodtak az elmúlt években. Fontosnak tartja, 

hogy a sportegyesületeknek, civil szervezeteknek az éves működését biztosítani tudják. Az 

idei évben nem a korábbi összeggel, hanem kis mértékben csökkentettel fogják biztosítani 

számukra a pályázati lehetőségeket. A legjobb megoldásnak tartja azt, hogy az önkormányzat 

áttekinti saját cégeinek működését. Véleménye szerint a későbbiekben egy olyan cégstruktúra 

fog kialakulni, amely a város lakosságának az érdekeit fogja szolgálni.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót, Dr. Kreft-

Horváth Loránd alpolgármesternek.  

 

Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester: Elmondja, hogy a civil szervezetek valóban 

értékes munkát végeznek. Ezekben a szervezetekben sportolnak Komárom város gyermekei. 

Az egyesületek számos színes kulturális programmal, sportolási lehetőséggel kedveskednek 

Komárom város lakosságának, ezzel is fellendítve a város kulturális és sportéletét.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót, Hamrák 

Zsófia képviselőnek.  

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy mindig vannak megvalósítatlan, minden évben 

beadott javaslatok, amelyek eddig még nem teljesültek. Fontosnak tartja, hogy a város egészét 

tekintve, a fontossági sorrendet betartva végezzék el. A civil szervezetekkel kapcsolatban 

elmondja, hogy az előző évben beadott pályázatokat most fogják elbírálni. A 2015. évi 

pályázatokat pedig most kapják majd meg. Ha megvizsgálják az előző évi teljesítéseket, el 

tudják dönteni, hogy a civil szerveződések az előírásoknak megfelelően dolgoztak-e.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót, Czita János 

alpolgármesternek.  

 

Czita János, alpolgármester: Elmondja, hogy elhangzott az, hogy ha a 2015. évi 

költségvetést elfogadják, akkor az elkövetkezendő időszakban többször kell módosítást 

végrehajtani. Komárom városában a költségvetés és a működés tekintetében változásokra van 

szükség. A városvezetők feladata az, hogy úgy irányítsák a város működését, hogy az minden 

helyzetben a lehető legoptimálisabb legyen, és stabil lábakon álljon. Azok a főbb feladatok, 

amelyek az önkormányzat alap feladatai, mint például az intézmények működtetése, a 

városüzemeltetés, fontos, hogy teljesüljenek. Lényeges, hogy az önkormányzat a saját 

szervezeti struktúrájában kezdi az átrendezést, valamint az önkormányzati cégek 

hatékonyabbá tételét. A cégek átszervezése nem azt jelenti, hogy a kötelező alapfeladatokat 

elfelejtik. Elmondja, hogy beruházásokra mindig igény van, hiszen ez a fejlődés alapja. Ha a 

városban végre tudnak hajtani beruházásokat, akkor a lakosság is úgy érzi, hogy fejlődik a 

város. Amennyiben prioritásokról beszélnek, akkor az elmúlt időszakban felhalmozódott 

elmaradásokat kell először megoldani. Elmondja, hogy ha átszervezésben gondolkodnak, 

akkor a civil szervezetekre nagyobb szükség lesz, hiszen ezek a szervezetek azok, amelyek 

önként, tagjaik munka mellett, saját energiájukat beletéve vállalnak át az önkormányzattól 

olyan feladatokat, amikkel a hatékonyságot növelni tudják.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót, Takács József 

képviselőnek.  

 

Takács József, képviselő: Elmondja, hogy Komárom Város Önkormányzata minden évben a 

költségvetés tervezése előtt bekéri a Képviselő-testület tagjaitól azokat az észrevételeket, 
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javaslatokat, amelyeket a lakosságtól gyűjtenek be, és szeretnének megvalósítani a városban. 

A Képviselő-testület tagjai előzetesen felmérték azokat az igényeket, amelyeket a város lakói 

szeretnének megvalósítani. Elmondja, hogy a Szőnyi városrésszel kapcsolatban több oldalnyi 

javaslatot, észrevételt szerettek volna szerepeltetni a beruházások, felújítások között. 

Fontosnak tartja ezeket a feladatokat feljegyezni, majd fontossági sorrend alapján amennyiben 

mód és lehetőség van rá, megvalósítani. Elmondja, hogy a civil szervezeteknek a pályázati 

lehetőségeket kellene még inkább kihasználniuk, majd az önkormányzatnak így segítenie a 

civil szervezetek munkáját.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót, Horváth Zsolt 

képviselőnek.  

 

Horváth Zsolt, képviselő: Elmondja, hogy Komárom városában 700-800 ember sportol. Ha a 

sportegyesületeket, civil szervezeteket Komárom Város Önkormányzata nem támogatná, 

akkor a szakosztályok és a gyermekek nem tudnának sportolni.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólásokat. A Szent László utcával 

kapcsolatban elmondja, hogy az 1.000.000,- Ft az állagmegóvásra kikerült a költségvetésből. 

Az épülettel kapcsolatban szükséges egy stratégiai döntés meghozatala, hogy bérlakások 

megépítésére megfelelő-e az épület. Amennyiben a Raksped területének hasznosítására 

találnak megoldást, akkor az a Szent László utcai ingatlan tekintetében is megoldást nyújthat. 

Elmondja, hogy a mai Képviselő-testületi ülésen kerül megtárgyalásra a Komáromi Városi 

Televízió Szolgáltató Nonprofit Kft. valamint a Komáromi Kulturális, Sport, és Szabadidő 

Közhasznú Nonprofit Kft. 2015. évi üzleti tervének elfogadása, hiszen ezt a jogszabály 

értelmében január 31-ig jóvá kell hagyni. Mindegyik cég üzleti terve a jelenlegi állapotot 

tükrözi. Elmondja, hogy a Komáromi Városi Sportegyesületben közel 700 fő sportol, a 

sportolók fele gyermek. Elmondja továbbá, hogy az idei esztendőben átadásra kerül Komárom 

városában egy 7.000.000.000,- Ft összberuházású gátrendszer, amely a komáromi lakosok 

mindennapjait teszi biztonságosabbá egy nagyobb árvíz esetén. Elmondja, hogy Siklósi József 

főépítész részt vett az Új Duna-híd tervbírálatán, ahol egyenesbe fordult az Új Duna-híd 

engedélyeztetési fázisa. Az eredeti tervek tarthatóak lesznek, amely kapcsán a következő 

évben elindulhat a híd építése is. Megkérdezi, hogy van-e további kérdése, észrevétele, 

hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy 

nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-2/2015. iktatószámú 

előterjesztésben szereplő kitekintő határozat jóváhagyásának elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 9 igen szavazattal, 1 tartózkodással és 1 ellenszavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a saját bevételek összegét, 

valamint az adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek 

várható összegét a határozat mellékletét képező „ Középtávú tervezés az 

adósságot keletkeztető ügyletekből adódó kötelezettségekről az Áht. 29/A.§ 

alapján” című mellékletben bemutatottak szerint jóváhagyja. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 
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dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-2/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő pályázati kiírással kapcsolatos határozat 

javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 3/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete az államháztartáson kívüli 

forrás átvételéről és átadásáról szóló 18/2013. (X.30.) önkormányzati rendelete 

alapján pályázatot hirdet a sport, valamint a közművelődés területén tevékenykedő 

civil szervezetek működésének és szakmai programjainak, valamint 

eszközfejlesztésének támogatására. A 2015. évi pályázat kiírását és a pályázati 

adatlapot az 1. számú melléklet alapján jóváhagyja. 

 

Határidő:  2015. január 31. 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-13/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 9 igen szavazattal, 1 tartózkodással és 1 ellenszavazat nélkül az alábbi rendeletet 

alkotja meg: 

 

 

Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

1/2015. (I.30.) önkormányzati rendelete 

 

Komárom Város Önkormányzata 2015. évi költségvetéséről 

 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

 

2. Helyi Építészeti Örökség védelméről szóló önkormányzati rendelet felülvizsgálata 

Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

     dr. Ströcker Renáta, jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Felkér dr. Ströcker Renáta jegyzőt, hogy adjon 

tájékoztatást az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy Komárom Város Képviselő-testülete Pénzügyi 

és Városfejlesztési Bizottsága és Ügyrendi Bizottsága 2013. november 28-i bizottsági ülésén 

tárgyalta a helyi építészeti örökség védelméről szóló rendelet-tervezet elfogadását. 

Felvetődött annak szükségessége, hogy a rendeletet felül kell vizsgálni. Egyrészt az építési 
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törvény módosításaival, másrészt a részletszabályokat megállapító FVM rendelet 

szabályaival, és összhangba kell hozni az önkormányzati rendelettel. Olyan felülvizsgálat 

történt, amelyet a központi jogszabály változása indokolt. Megpróbálták a rendelet 

szövegéből a párhuzamos szabályozásokat kiiktatni. Lehetőséget biztosítottak a Képviselő-

testület tagjainak és a város lakóinak is arra, hogy javaslatokat tegyenek. Felsorolásra kerültek 

a védett épületek jellegzetességei, így az ingatlantulajdonosok látják, hogy az épület mely 

eleme védett, melyek azok a részek, amelyeken nem lehet változtatni. Ennyiben módosult a 

rendelet mellékletében szereplő táblázat. A táblázat 60. pontjában nevesítve lettek azok a 

síremlékek, amelyek korábban nem voltak nevesítve. Elmondja, hogy a szabályozási igény 

továbbra is az, hogy korszerűsítsék a rendelet szövegét, és hozzák összhangba a központi 

jogszabályok szövegével.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megkérdezi, hogy van-e 

kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 

Megadja a szót dr. Nemes Andrea képviselőnek. 

 

dr. Nemes Andrea képviselő: Elmondja, hogy a rendelet-tervezet 9.§-ában szerepel, hogy a 

támogatásra fordítható keretösszeg költségvetésbe történő betervezése. Azt a tájékoztatást 

kapta, hogy ez az összeg nem került betervezésre a költségvetésbe. Véleménye szerint úgy 

alkotnak rendeletet, hogy amennyiben február 28-ig beérkezik egy kérelem, akkor annak a 

támogatási keretösszegét nem tudják biztosítani. Megkérdezi, hogy érdemes-e úgy rendelet 

alkotniuk, hogy nem tudják biztosítani ennek a háttérforrását.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a tavalyi évről terhelten van egy áthúzódó 

döntés az idei évre vonatkozóan. Ha a 9.§ (1) bekezdés utolsó előtti mondata úgy hangzik, 

hogy a támogatásra fordítható keretösszeget az önkormányzat Képviselő-testülete évente 

költségvetésben határozhatja meg. Fontosnak tartja, hogy legyen elfogadott szabály arra 

vonatkozóan, ha a Képviselő-testület úgy dönt, hogy a költségvetési rendeletben ilyen 

keretösszeget elkülönít. Megadja a szót, Szabó István képviselőnek. 

 

Szabó István, képviselő: Elmondja, hogy a védett épületek között nem látja felsorolva a Pák 

Villát, hiszen ez a város egyik legrégebbi épülete.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a jelzést. Elmondja, hogy a felsorolás nem 

teljes körű. Várják a módosítási javaslatokat. Lehetőséget biztosítottak a Képviselő-testület 

tagjainak és a város lakóinak is arra, hogy javaslatokat tegyenek. Megkérdezi, hogy van-e 

további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 

szavazzanak az 1-3/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő a helyi építési örökség 

védelméről szóló rendelet-tervezet elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül az alábbi rendeletet alkotja 

meg: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

2/2015. (I.30.) önkormányzati rendelete 

a helyi építészeti örökség védelméről  

 

 /A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-3/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő a tervtanácsról szóló rendelet hatályon 

kívül helyezéséről szóló rendelet-tervezet elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi rendeletet alkotja 

meg: 

 

Komárom Város Önkormányzat 

Képviselő-testületének 

3/2015. (I.30.) önkormányzati rendelete 

 

az Önkormányzati Tervtanács létrehozásáról, működésének rendjéről szóló 2008. évi 25. 

(XI. 21.) önkormányzati rendelete hatályon kívül helyezéséről 
 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

 

3. Helyi adókról szóló önkormányzati rendelet módosítása, az elektronikus 

adóbevallás miatt 

Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Felkéri dr. Ströcker Renáta jegyzőt, hogy adjon 

tájékoztatást az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy a Polgármesteri Hivatalban a tavalyi évben 

megteremtették annak lehetőségét, hogy a vállalkozások az iparűzési adóbevallásokat 

elektronikus úton az ügyfélkapun keresztül nyújthassák be. Ahhoz, hogy ez teljesen 

jogszerűen tudjon működni, szükség van arra, hogy ezt a lehetőséget az adórendeletbe is 

beemeljék. Továbbra is fennáll annak a lehetősége, hogy papíralapon nyújtsák be a 

bevallásokat.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megkérdezi, hogy van-e 

kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-

4/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi rendeletet alkotja 

meg: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

 4/2015. (I.30.) önkormányzati rendelete  

 

a helyi adókról szóló 25/2011. (XII.22.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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4. Komárom és Környéke Önkormányzati Társulás működéséről szóló beszámoló 

Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a Társulásnak 9 önkormányzat a tagja. A 

Társulás volt, hogy jóval nagyobb feladatokat tudott ellátni, hiszen a normatívák sokkal 

kedvezőbbek voltak, ha az adott önkormányzatok Társulás keretében láttak el feladatokat. Az 

elmúlt években a feladatok ellátásának köre szűkült. Megadja a szót dr. Ströcker Renáta 

jegyzőnek, mint a Társulás munkaszervezete vezetőjének. 

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy van néhány olyan önkormányzati feladat, 

amelyet hatékonyabban tudnak közösen ellátni az érintett önkormányzatok. Úgy döntött a 9 

település, hogy továbbra is fenntartja a Társulás működését Komárom és Környéke 

Önkormányzati Társulás néven. A legnagyobb volumenű feladat, amely látszik a 

költségvetésben, az a háziorvosi ügyelet megszervezése, amit Komárom Város Egészségügyi 

Alapellátási Intézményén keresztül lát el a Társulás. Fontos feladat a jelzőrendszeres házi 

segítségnyújtás, amelynek központja az Egyesített Szociális Intézményben található. Ennek az 

ellátásnak a lényege az, hogy az idősek kapnak egy nyomógombos készüléket, amelynek 

használatakor azonnali segítség tud érkezni. A jelzőrendszeres házi segítségnyújtás rendszere 

korszerűsítésre szorul, hiszen elavult, régi készülékek vannak használatban. Az idei év 

feladatai közé tartozik, hogy ezeknek a készülékeknek a cseréje, javítása vagy másféle 

konstrukcióban történő működtetése megtörténjen. Közösen támogatják a Magyar Máltai 

Szeretetszolgálat által működtetett Fogyatékosok Nappali Intézmények ellátását. Társulási 

formában működik a gyepmesteri szolgáltatás is. A költségvetés is szerepet kapott a 

beszámolóban, illetve a munkaszervezet tevékenységéről is részletes tájékoztatást adnak.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megkérdezi, hogy van-e 

kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-

5/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 4/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Komárom és 

Környéke Önkormányzati Társulás 2014. évi működéséről szóló beszámolóját. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

 

5. Beszámoló a 2014. évi közfoglalkoztatás tapasztalatairól 

Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy Komárom Város Önkormányzata évek óta 

egyre hangsúlyosabb szerepet vállal a közfoglalkoztatási programok lebonyolításában. Az 
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állami támogatásnak köszönhetően a tavalyi évben 375 főnek tudott Komárom Város 

Önkormányzata munkalehetőséget biztosítani. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, 

hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy 

nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-6/2015. iktatószámú 

előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 1 tartózkodással és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 5/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a 2014. évi 

közfoglalkoztatásról szóló beszámolót. 

 

Határidő:  2015. január 30. 

Felelős:      dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

 

6. Óvodavezetői pályázatok kiírása 

Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a Komáromi Kistáltos Óvoda és a 

Komáromi Tóparti Óvoda vezetőinek megbízatása lejár 2015. július 31-én, valamint a Szőnyi 

Színes Óvoda vezetőjének kinevezése nyugdíjazás miatt megszűnik szintén 2015. július 31-

én. Az intézményvezetői pályázatokat meg kell hirdetni. Az intézkedésre a jogszabályokban 

meghatározott határidő betartása miatt van szükség. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, 

észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-

7/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő a Kistáltos Óvoda intézményvezetői álláshelyre 

pályázat kiírásáról szóló határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 6/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot hirdet a Komáromi 

Kistáltos Óvoda vezetői álláshelyére, az alábbiak szerint: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a közalkalmazottak jogállásáról 

szóló 1992. évi XXXIII. törvény 20/A. §-a alapján pályázatot hirdet a Komáromi 

Kistáltos Óvoda (2900 Komárom, Czuczor G. u. 9.) óvodavezető (magasabb vezető) 

munkaköre betöltésére.  

 A vezetői megbízás időtartama: 2015. 08. 01-től 2020. 07. 31-ig szól.  

 

 Pályázati feltételek:  

 



 13 

 főiskola, óvodapedagógus munkakör betöltéséhez szükséges felsőfokú végzettség 

és szakképzettség, 

 legalább 5 év óvodapedagógus munkakörben szerzett szakmai gyakorlat, 

 pedagógus szakvizsga keretében szerzett intézményvezetői szakképzettség, 

 büntetlen előélet, cselekvőképesség, 

 megbízást az kaphat, aki a munkáltatóval közalkalmazotti jogviszonyban áll, 

vagy a megbízással egyidejűleg közalkalmazotti munkakörbe kinevezhető. 

 

Illetmény és juttatások:  

A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény rendelkezései az irányadók. 

 

A pályázat részeként benyújtandó iratok, igazolások: 

 a szakmai gyakorlatot igazoló részletes szakmai önéletrajz, 

 az intézmény vezetésére vonatkozó szakmai elképzeléseket tartalmazó program, 

 felsőfokú végzettséget igazoló okmányok másolata,   

 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítvány,  

 a pályázó nyilatkozata, melyben hozzájárul személyes adatainak kezeléséhez.  

 

A pályázat benyújtásának módja:  

 

A pályázatot Komárom város polgármesteréhez kell benyújtani (2900 Komárom 

Szabadság tér 1.)  

 

A pályázat benyújtásának határideje:  

 

www.kozigallas.hu honlapon való megjelenéstől számított 30 nap. 

 

A pályázat elbírálásának határideje: 2015. július 31.   

 

 

Határidő:  2015. április 30. 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-7/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő  a Tóparti Óvoda intézményvezetői 

álláshelyre pályázat kiírásáról szóló határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 7/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot hirdet a Komáromi 

Tóparti Óvoda vezetői álláshelyére, az alábbiak szerint: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a közalkalmazottak jogállásáról 

szóló 1992. évi XXXIII. törvény 20/A. §-a alapján pályázatot hirdet a Komáromi Tóparti 

Óvoda (2900 Komárom, Tópart u. 4.) óvodavezető (magasabb vezető) munkaköre 

betöltésére.  
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 A vezetői megbízás időtartama: 2015. 08. 01-től 2020. 07. 31-ig szól.  

 

 Pályázati feltételek:  

 

 főiskola, óvodapedagógus munkakör betöltéséhez szükséges felsőfokú végzettség 

és szakképzettség, 

 legalább 5 év óvodapedagógus munkakörben szerzett szakmai gyakorlat, 

 pedagógus szakvizsga keretében szerzett intézményvezetői szakképzettség, 

 büntetlen előélet, cselekvőképesség, 

 megbízást az kaphat, aki a munkáltatóval közalkalmazotti jogviszonyban áll, 

vagy a megbízással egyidejűleg közalkalmazotti munkakörbe kinevezhető. 

 

Illetmény és juttatások:  

A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény rendelkezései az irányadók. 

 

A pályázat részeként benyújtandó iratok, igazolások: 

 a szakmai gyakorlatot igazoló részletes szakmai önéletrajz, 

 az intézmény vezetésére vonatkozó szakmai elképzeléseket tartalmazó program, 

 felsőfokú végzettséget igazoló okmányok másolata,   

 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítvány,  

 a pályázó nyilatkozata, melyben hozzájárul személyes adatainak kezeléséhez.  

 

A pályázat benyújtásának módja:  

 

A pályázatot Komárom város polgármesteréhez kell benyújtani (2900 Komárom 

Szabadság tér 1.)  

 

A pályázat benyújtásának határideje:  

 

www.kozigallas.hu honlapon való megjelenéstől számított 30 nap. 

 

A pályázat elbírálásának határideje: 2015. július 31.   

 

Határidő:  2015. április 30. 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-7/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő a Komáromi Szőnyi Színes Óvoda 

intézményvezetői álláshelyre pályázat kiírásáról szóló határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 8/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot hirdet a Komáromi 

Szőnyi Színes Óvoda vezetői álláshelyére, az alábbiak szerint: 
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Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a közalkalmazottak jogállásáról 

szóló 1992. évi XXXIII. törvény 20/A. §-a alapján pályázatot hirdet a Komáromi Szőnyi 

Színes Óvoda (2900 Komárom, Kossuth L. u. 9.) óvodavezető (magasabb vezető) 

munkaköre betöltésére.  

 A vezetői megbízás időtartama: 2015. 08. 01-től 2020. 07. 31-ig szól.  

 

 Pályázati feltételek:  

 

 főiskola, óvodapedagógus munkakör betöltéséhez szükséges felsőfokú végzettség 

és szakképzettség, 

 legalább 5 év óvodapedagógus munkakörben szerzett szakmai gyakorlat, 

 pedagógus szakvizsga keretében szerzett intézményvezetői szakképzettség, 

 büntetlen előélet, cselekvőképesség, 

 megbízást az kaphat, aki a munkáltatóval közalkalmazotti jogviszonyban áll, 

vagy a megbízással egyidejűleg közalkalmazotti munkakörbe kinevezhető. 

 

Illetmény és juttatások:  

A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény rendelkezései az irányadók. 

 

A pályázat részeként benyújtandó iratok, igazolások: 

 a szakmai gyakorlatot igazoló részletes szakmai önéletrajz, 

 az intézmény vezetésére vonatkozó szakmai elképzeléseket tartalmazó program, 

 felsőfokú végzettséget igazoló okmányok másolata,   

 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítvány,  

 a pályázó nyilatkozata, melyben hozzájárul személyes adatainak kezeléséhez.  

 

A pályázat benyújtásának módja:  

 

A pályázatot Komárom város polgármesteréhez kell benyújtani (2900 Komárom 

Szabadság tér 1.)  

 

A pályázat benyújtásának határideje:  

 

www.kozigallas.hu honlapon való megjelenéstől számított 30 nap. 

 

A pályázat elbírálásának határideje: 2015. július 31.   

 

Határidő:  2015. április 30. 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

7. Jókai Mór Városi Könyvtár leltárának jóváhagyása 

Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, 

hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy 

nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-8/2015. iktatószámú 

előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  
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A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 9/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete engedélyezi a Jókai Mór 

Városi Könyvtár leltározásakor észlelt 1461 db-os hiányának (1445 db könyv, 1 

db időszaki kiadvány, 15 db audiovizuális, elektronikus dokumentum) törlését az 

intézmény nyilvántartásából, megengedhető hiány címén.  

 

Határidő:  2015. március 31. 

Felelős:  Rigláné Berczeli Mária könyvtárigazgató 

 

 

8. Beszámoló a lejárt határidejű Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, a 

két ülés közötti fontosabb eseményekről, képviselői kérdések, közérdekű 

bejelentések 

Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy az előterjesztésben szerepel három 

témakör, amelyről szükséges határozatot hozni. Az egyik témakör a családsegítő és 

gyermekjóléti szolgáltatás vonatkozásában kötött megállapodás Mocsa és Kisigmánd 

Önkormányzataival. Elmondja, hogy egy korábbi ülésen döntöttek arról, hogy a helyettes 

szülői hálózat helyett, a családok átmeneti otthonához csatlakozik Komárom városa, valamint 

a többi település is. A csatlakozást Mocsa és Kisigmánd település is megtette, ezért Komárom 

és a két település megállapodása módosult. A megállapodásban a helyettes szülői hálózat már 

nem szerepel, csak a családsegítés és a gyermekjóléti szolgáltatás. A másik témakör a 

Komáromi Szőnyi Színes Óvoda alapító okiratát érinti. Az alapító okirat módosítása 

szükséges, hiszen az egységes szerkezetbe foglalásnál a 13-as pont hatályon kívül lett 

helyezve, ezért nem szerepelhet az egységes szerkezetű alapító okiratban. A 13-as pont törlése 

miatt az azt követő pontok átszámozása szükséges, amelyről a módosító okiratban is 

rendelkezni kell. A harmadik témakör a közvilágítás energiatakarékos átalakításával 

kapcsolatos. Ennek keretében a kompakt lámpatestek LED-es lámpatestre történő cseréjére 

lesz lehetősége Komárom Város Önkormányzatának, amellyel 62%-os energia megtakarítást 

érhetnek el. A pályázat 100%-os támogatottságú, szállítói és utófinanszírozású konstrukció. 

Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a 

napirenddel kapcsolatban? Megadja a szót, Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármesternek. 

 

Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester: Elmondja, hogy január 28-án a Szőnyi 

városrészen fogadóórát tartottak. Megköszöni azon lakosok felvetéseit, akik részt vettek a 

fogadóórán, a felvetett problémákra igyekeznek mielőbbi megoldást találni.  

 

Szabó István, képviselő: Elmondja, hogy a Laktanya-közben jelenleg sem működik a 

közvilágítás. Kéri a közvilágítással kapcsolatos problémák mielőbbi megszűntetését. 

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy az elmúlt héten megrendezésre került a Magyar 

Kultúra hete Komáromban, ahol egy hetes programsorozattal tisztelegetünk a magyar kultúra 

nagyjai előtt. Az eseménysorozatot Povozsányi Irma rajz és festménykiállítása nyitotta meg, 

melyen közreműködött a Komáromi Evangélikus Kórus, ezt követően a Talpalatnyi 

Színház „Kit végül is megölnek” című Radnóti estjét tekinthették meg az érdeklődök. Écsi 
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Gyöngyi „Szőlőszem Kálmán” címmel tartott előadást az óvodások részére. A Magyar 

Kultúra hete egy önálló esttel zárult. Köszönetet mond a Komáromi Kulturális, Sport és 

Szabadidő Közhasznú Nonprofit Kft-nek a program szervezéséért. Megköszöni Horváth 

Krisztinának odaadó munkáját, amellyel a kisgyermekektől egészen az idősekig több száz 

embernek feledhetetlen kulturális élményt nyújtott. A Magyar Kultúráért Díjat az idei évben 

Bobest Évának a Vivace Zenei Egyesület leköszönő elnökének és Bencsics Ákos keramikus 

művésznek adták át. Elmondja, hogy január 31-én 17 óra 30 perckor a Városháza 

Dísztermében - a Vivace Zenei Egyesület rendezésében - Császár Angéla Jászai Mari Díjas 

színművész előadóestje tekinthető meg. Ezen a napon kerül megrendezésre a Városi 

Sportcsarnokban a Sportünnep, ahol a város legjobb sportolóinak, edzőinek díjazására kerül 

sor. A rendezvény sportbállal zárul. Továbbá tájékoztatást ad arról, hogy részt vettek a 

Monostori erődben, a Doni katasztrófa áldozatainak készült emléktábla avatásán.  

 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja, hogy a Klapka György út 2-8. szám alatti 

lakótömbökből, valamint a Tengerészeti emlékműnél lévő lakótömb mögötti területen 

érkezett jelzés arra vonatkozóan, hogy közel másfél hónapja nem működik a közvilágítás. A 

lakók ezt a problémát 5 alkalommal bejelentették az E.ON felé. Az E.ON regisztrálta a 

problémát, majd átirányította a bejelentőket az önkormányzathoz. A hivatal átirányította a 

lakókat az illetékes Kft-hez. Kérése, hogy a közvilágítás kérdését prioritásként kezeljék. 

Kérése továbbá az, hogy az előterjesztés részeként jelezzék azokat a részeket, ahol hosszabb 

ideig nem működik a közvilágítás. A szolgáltatás minőségének megfelelően kell fizetni a 

díjakat. Az elmúlt Képviselő-testületi ülésen kérte, hogy a Közterület-felügyelet fektessen 

nagyobb hangsúlyt a hétvégi éjszakai élet ellenőrzésére. Az elmúlt hetekben a Kelemen 

László utcában és a József Attila utcában kitörték a facsemetéket, megrongálták az ingatlanok 

falait, és továbbra is zavarják a lakók nyugalmát. Ezt a problémát feltétlenül meg kell oldani. 

Kéri, hogy a Közterület-felügyelet, a Polgármesteri Hivatal gondolja át, hogyan tudna a 

Rendőrség részvételével nagyobb figyelmet biztosítani ezen környékek ellenőrzésére. 

Többször érintették a Raksped és a Szent László utca ügyét. Köztisztasági probléma merült 

fel a Szent László utcát érintően. Az autóbusz pályaudvar környékén a dohányzási tilalomra 

vonatkozó szabályok miatt a fiatalok átmennek a környező házak elé, ahol eldobálják a 

cigarettacsikket, valamint a kertekbe is bedobálják a szemetet. Ezen a területen ki lehetne 

jelölni egy szakaszt ahol lehet dohányozni, vagy a buszpályaudvart üzemeltető céggel lehetne 

kötni egy olyan megállapodást, hogy vállaljon részt a köztisztaság megőrzésében és a 

takarítási feladatok ellátásában. A Raksped területén található egy önkormányzati tulajdonú 

lakatlan ingatlan is, javasolja közmunkások bevonásával karbantartani ezt a területet. 

Mindaddig, amíg az épület nem kerül eladásra, a közelben lakók komfortérzetét tudnák 

javítani. Elmondja, hogy a távhőszolgáltatással kapcsolatban számos negatív bejelentést kap, 

miszerint hidegek éjjel a radiátorok, a meleg víz hőfoka nem megfelelő. Kérése, hogy 

készítsenek egy beszámolót arra vonatkozóan, hogy a Távhő Kft-nek milyen problémákról 

van tudomása, és ezeket a problémákat hogyan oldják meg.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólásokat. Elmondja, hogy a 

közvilágítással kapcsolatos problémákat a következő Képviselő-testületi ülésen tisztázzák. 

Kérése a Közterület-felügyelet munkatársaihoz, hogy a Flamingó környékével kapcsolatos 

észrevételek tekintetében keressenek megoldást. Kéri a Saxum Kft. munkatársait, hogy a 

Raksped környékének tisztántartásával kapcsolatban tegyék meg a megfelelő lépéseket. 

Megadja a szót, Czidlina Balázsnak, a Közterület-felügyelet vezetőjének.  

 

Czidlina Balázs, a Közterület-felügyelet vezetője: Elmondja, hogy a szolgálatokat úgy 

szervezik, hogy péntek, illetve szombat éjszaka fokozottabb ellenőrzéseket hajtanak végre a 
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rendőrséggel együttműködve. A rendőrség létszámhiánnyal küzd. Nem tudják a Kelemen 

László utca, valamint a József Attila utca állandó felügyeletét megoldani.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a mostani rongálás ügyében feljelentést 

tett az önkormányzat ismeretlen tettes ellen. Megadja a szót, Kovács Károly ügyvezető-

igazgatónak. 

 

Kovács Károly, ügyvezető-igazgató: Elmondja, hogy a lakosság által küldött levelet 

megkapta, amelyet megválaszolt. A levelet elküldte dr. Molnár Attila polgármesternek, 

valamint a Felügyelő Bizottság tagjainak. Elmondja, hogy a Távhő Kft. mindent megtesz a 

szolgáltatás minőségének biztosítása érdekében. A lakosokkal való kapcsolattartás 

tekintetében is igyekeznek eleget tenni. Két fő tett idáig bejelentést. Egy úr bejelentette, hogy 

hideg van a lakásban, a Távhő Kft. kollégái 25 fokot mértek a lakásban. Kérte a lakókat, hogy 

vegyék figyelembe azt, hogy éjszaka évtizedek óta nincs fűtés, hiszen ez energiapocsékolás 

lenne. A törvény szerint reggel 8 órától este 8 óráig kell a távhőszolgáltató cégeknek meleget 

szolgáltatni. Komáromban ezt túlteljesítik, hiszen hajnali 3 órakor indítják el a kazánokat, és 

éjjel 11 órakor állítják le. Elmondja, hogy ha a hideg eléri a -10 fokot, akkor éjszaka is 

fűtenek.  

 

Czita János, alpolgármester: Elmondja, hogy a szórakozóhelyek környékén a nyugalom 

biztosítása fontos feladat. A felvetett problémákat meg kell oldani. Amit tehetnek ennek 

érdekében, az a közterületi jelenlét fokozása. A Közterület-felügyelet és a rendőrség között 

létrejött együttműködési megállapodás tartalmazza azt, hogy hétvégén a szórakozóhelyek 

környékén kiemelt felügyeletet biztosítanak. Megoldás lehet az, ha a közterületi jelenlét 

mellett a kamerarendszer bővítését illetően előrelépés történik. A szórakozóhelyek 

üzemeltetői bekapcsolódhatnának a szórakozóhelyek környékének tisztántartásába. Elmondja, 

hogy január 26-án a Koppánymonostori városrészen fogadónapot tartottak. A hó eltakarítással 

kapcsolatban elmondja, hogy 115 km hosszú út- és, 21 km hosszú járdaszakaszon történt hó 

eltakarítás. A síkosság-mentesítés nehezebb feladat, amelyre körültekintőbben kell 

odafigyelni. A városüzemeltető cég munkatársai ismerik azokat a veszélyes pontokat, ahol 

azonnal intézkedni kell. A közvilágítással kapcsolatban fontos, hogy korrekt tárgyalások 

folytatódjanak a város és a szolgáltató cégek között. Fontos, hogy azért a szolgáltatásért amit 

a város fizet, megfelelő minőséget biztosítsanak. A közvilágítás kimaradása rendszeresen 

megismétlődik a város több területén.  

 

Dombay Gábor, képviselő: Elmondja, hogy a távhőszolgáltatásról szóló 2005. évi XVIII. 

törvényben előírják, hogy 40 fokos meleg vizet kell szolgáltatni. A lépcsőházi hő 

központokban lévő bojlerekben a víz 50 fokosra van állítva. A törvény előírja, hogy a 

távfűtéses lakásokban átlagosan a 20 fokos hőmérsékletet kell tartani. Amióta beszerelésre 

kerültek a különböző szabályozó rendszerek és egyedi mérők, azóta a lakók tudják 

szabályozni a fűtés intenzitását. Javasolja lakossági fórum összehívását a távhőszolgáltatással 

kapcsolatos észrevételek, problémák megbeszélésének, tisztázásának érdekében. Elmondja, 

hogy a lehullott nagy mennyiségű csapadék jelentős része a Rüdiger tóba kerül. Meg kell 

előzni azt a problémát, hogy a Rüdiger tó felteljen, és a környéket elárassza vízzel.   

 

Turi Bálint, alpolgármester: Elmondja, hogy azért fejlesztették fel a Közterület-felügyeletet 

5 főről 10-12 főre, hogy az éjszakai rendbontások megszűnjenek. Kérése, hogy ez a probléma 

mielőbb kerüljön megoldásra. A Saxum Kft. munkatársai igyekeznek a szórakozóhelyek 

környékét nagyobb körültekintéssel tisztán tartani. Véleménye szerint még több szórakozási 
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lehetőséget kellene biztosítani a fiatalok részére. Mindent meg kell tenni annak érdekében 

hogy a városban a fiatalok jól érezzék magukat.  

 

Horváth Zsolt, képviselő: Elmondja, hogy a Gesztenyés Óvoda vezetője bejárásra hívta a 

képviselőket, ahol tájékoztatta a problémákról. Szeretné, ha több intézmény vezetője is élne 

ezzel a lehetőséggel. Megkérdezi, hogy a Csém felé vezető útnál a hóátfúvások kiküszöbölése 

érdekében milyen intézkedést lehetne kezdeményezni. Elmondja, hogy Kuwaitban sportlövő 

verseny került megrendezésre, ahol Sidi Péter első helyezést ért el. Komárom város sportlövői 

Budapesti bajnokságon vettek részt, ahol szép eredményeket értek el.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólásokat. Elmondja, hogy a 

városvezetés folyamatosan tartja a kapcsolatot az intézményekkel. Az Ipari parkba kaptak 

meghívást több cégtől, ahol bemutatják a cég tevékenységét, és termelés fázisait. Elmondja, 

hogy a 13-as úton több hófogó elhelyezésére lenne szükség, ezt jelezték már a közút kezelője 

felél. Elmondja továbbá, hogy a karácsonyi időszak óta Komárom Város Önkormányzatának 

közvetlen mellékszámai, valamint a közterület-felügyelet zöld száma nem elérhető. Évekkel 

ezelőtt Komárom Város Önkormányzata kötött egy előnytelen szerződést a Businesstel nevű 

céggel. A cég befejezte tevékenységét. Azok az alapszámok, mint a hivatal központi 

telefonszáma 541-300, továbbra is hívható, ezen keresztűl a kezelő kapcsolja a kívánt 

melléket. Pár napon belül helyre áll a szolgáltatás a telefonvonalak tekintetében. Elmondja, 

hogy Észak-Komárom polgármesterénél jártak, ahol elsősorban a Komáromi napok 

rendezvénysorozat programjairól folytattak megbeszélést. Több olyan területet érintettek, ahol 

szeretnének együttműködni. Záros határidőn belül szeretnének a két város Képviselő-testülete 

között munkatalálkozót létrehozni. Megadja a szót, Hamrák Zsófia képviselőnek. 

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy létrejött két szervezőcsoport Észak –és Dél 

Komárom között a Komáromi napok megszervezését illetően. A két csoport heti 

rendszerességgel találkozik, ahol a rendezvény megszervezésével kapcsolatban tanácskoznak.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megkérdezi, hogy van-e 

kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-

9/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálattal 

kötendő megállapodással kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 10/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a helyettes szülői ellátás, 

családsegítés, gyermekjóléti szolgáltatás, feladatok ellátásról Mocsa és Kisigmánd 

Önkormányzatok Képviselő-testületeivel kötendő megállapodásokat a határozat 

melléklete szerinti tartalommal elfogadja.  

 

Határidő: 2015. január 31.  

Felelős: dr. Molnár Attila polgármester 
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dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-9/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő Komáromi Szőnyi Színes Óvoda alapító 

okiratával kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 11/2015. (I.29.) határozata: 

 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komáromi Szőnyi Színes 

Óvoda alapító okiratának 20037/2014. számú módosító okiratát jóváhagyja. 

 

2. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komáromi Szőnyi Színes 

Óvoda 20037-2/2014. számú alapító okiratát a 20037/2014. számú módosító 

okiratban meghatározottakkal egységes szerkezetbe foglalva jóváhagyja. 

 

Határidő:  2015. február 27. 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-9/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő közvilágítás energiatakarékos 

átalakításával kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 12/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza 

Komárom Város Polgármesterét, hogy a KEOP-2014-5.5.0/K/14/2014-0007, 

Közvilágítás energiatakarékos átalakítása című projekt Támogatási Szerződését 

aláírja. 

 

Határidő:  2015. május 30. 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-9/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 13/2015. (I.29.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a lejárt határidejű 

Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és a két ülés közötti fontosabb 

tárgyalásokról, intézkedésekről szóló beszámolót. 

 

Határidő:  azonnal 
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Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Az idei Komárom Város Kultúrájáért Díjak átadására 

január 22-én került sor, melyet ezúttal Bobest Éva a Vivace Zenei Egyesület vezetője, és 

Bencsics Ákos fazekasmester vehetett át. Felkéri, dr. Ströcker Renáta jegyzőt, a Képviselő-

testület határozatait Komárom Város Kultúrájáért Díja adományozásáról. 

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: ismerteti a Képviselő-testület határozatát és a kitüntettek 

nacionáléját az alábbiak szerint: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 288/2014. (XII.16.) határozata: 

 

2015. évben Komárom Város Kultúrájáért Díját Bobest Évának adományozta. 

 

A komáromi zenekedvelő civilek által 1996-an megalakított Vivace Zenei Egyesület kiállta az 

idő, illetve a közönség „próbáját”, sőt közeledvén a 20. éves jubileumához, népszerűsége, 

taglétszáma egyre növekszik, elérve esetenként a teltházas koncerteket. A közhasznú civil 

szervezet besorolású egyesület ars poétikája: „Minőségi zene – minőségi előadókkal”, legyen 

az szólóhangszer, kamaraegyüttes, vagy emberi hang. A zene megszeretéséért azonban a 

hallgatónak is tennie kell: ismernie kell az adott zenei korszakokat, a zeneszerzők életútját, 

művészi indítékait, a zeneművek mondandóját. A Vivace Zenei Egyesület vezetői mindig 

kiemelt feladatuknak tekintették a közönség fentiekkel való megismertetését. Ezen 

fáradozásuk gyümölcse mostanra érett be, a tagok várják az új koncerteket és hozzák 

rokonaikat, barátaikat. Napjainkra a Vivace koncertek városi eseményszámba mennek, 

nemcsak a sok szép zene miatt, hanem az évek során kialakult baráti, mondhatni családias 

közösségi légkör miatt is. Örömhangversenyek ezek: a művészek szeretnek Komáromba 

jönni, a közönség is minden szempontból kellemesen érzi magát. Bobest Éva 2006 óta töltötte 

be az egyesület elnöki tisztét, amely idő alatt sikerült személyiségéből is sok vonást átadni, 

így a zeneszeretetét és a meghitt közösségi légkör kialakítását, ápolását. Az egyesület 

eredményességét 2006-ban Komárom város Pro Urbe díjával ismerték el, amelyre büszkék. 

Az utóbbi években koncertjeik egy részét tudatosan „határokon átívelőkké” tették. Sokan 

emlékeznek a közelmúlt sikeres kínai, japán, szlovák, angol, amerikai estjeikre. Ezen 

alkalmakkor nemcsak egy-egy nép zenéjével, nyelvével, de a művészek révén életükkel, 

szokásaikkal is ismerkedhettünk. Bobest Éva 2014-ben átadta a „karmesteri pálcát”egy arra 

érdemes, lelkes, fiatalos csapatnak, bízva abban, hogy irányításuk mellett a Vivace Zenei 

Egyesület továbbviszi a Vivace hagyományokat Komáromban. Az utókor számára elnöksége 

8 éve alatt három vaskos albumban összeállította a Vivace Zenei Egyesület képes 

dokumentációs történetét. Ezen albumok a Városi Jókai Mór Könyvtár helytörténeti anyagát 

gyarapítják majd és ha valaki a jövőben a város zenei múltját kívánja kutatni, ezekben 

bőséges információkra lel. Köszönjük ezt az örökséget és fáradhatatlan munkáját, mellyel 

hozzájárult városunk kulturális életének gazdagításához. 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 289/2014. (XII.16.) határozata: 

 

2015. évben Komárom Város Kultúrájáért Díját Bencsics Ákosnak adományozta. 

 

A komáromi származású Bencsics Ákos immáron több, mint harminc éve foglalkozik a 

fazekas mesterséggel. Abban, hogy ezt a szakmát választotta közrejátszott az is, hogy szülei 

képzőművészettel foglalkoztak. Saját bevallása szerint 12 éves kora óta erre a mesterségre 
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készült. Gyermekkora nyarait az óbányai Kürthy György fazekasmesternél töltötte. Szakmai 

tanulmányait Modorban (Szlovákia) kezdte, majd a magyarországi Mezőtúron folytatta Tóth 

Géza fazekas irányítása alatt. A szakiskola elvégzése után Kalocsán inaskodott. 1991-től 

Ausztriában dolgozott egy fazekasműhelyben. 2013- ban egy Mediawave rendezvény kapcsán 

egy újságcikkben így jellemezték munkáit: „Az edényeken látható motívumok és díszítések 

igazából nem kötődnek egyik tájegység jellegzetességeihez sem. Színösszeállítására a bordó 

és a zöld jellemző. Elmondása alapján nem használ jellemző motívumokat, inkább ötvözi 

azok jellegzetességét. Nem csupán használati és dísztárgyakat készít, hanem repertoárjában 

szerepel még csempe, kályhaszem, domborművek és különböző épületdíszítések is. 

Közvetlen, barátságos modorával könnyen elnyeri a látogatók bizalmát, így a közös munka 

lényegében egy baráti környezetben zajlik.” Az újságíró szavait azok is igazolni tudják, aki 

felkeresik a kedves kis üzletet, műhelyt melyet saját házukban alakítottak ki feleségével, 

FAZEKÁRIUM néven 2004-ben. Itt is barátságosan fogadják az érdeklődőt, s miközben Ákos 

a korong mögött ül, békésen nézelődhetünk az üzletben és csodálhatjuk a szabadkézzel, 

kézimunkával, hagyományos technikával készült gyönyörű kerámiákat. Otthonuk nem csak a 

műhelynek és az üzletnek ad helyet. 2009-ben a barátságos és igazán egyedien kialakított 

kertjüket is megnyitották a látogatók előtt, „A múzeumok éjszakája" országos rendezvényhez 

kapcsolódva. 2010-től ez a kulturális unikum „Művészetek Éjszakája” néven kerül 

megrendezésre a házaspár otthonában, a művészetet és kultúrát kedvelő számos látogató nagy 

örömére. De munkáit nem csak saját kertjében és az üzletben lehet megtekinteni, több helyre 

hívják kiállítani itthon és külföldön egyaránt. 1995-től a következő helyeken volt kiállítása a 

mesternek: Vácrátóton, Innsbruckban, Bakonyszentlászlón, Hetényben (Szlovákia), Martoson 

(Szlovákia), a Magyar Kultúra Házában Budapesten, Gothamban City (az Amerikai Egyesült 

Államokban), Limes Galériában és a Rév Magyar Kultúra Házában Észak-Komáromban, 

vagy városunkban a Monostori Erődben. Bencsics Ákosnak köszönettel tartozunk és nem 

csupán azért, hogy minden munkájával esztétikai élményt okoz, vagy azért, mert évek óta 

szervezi a „Művészetek Éjszakáját”, mellyel szintén megajándékoz minket, hanem azért is, 

mert ezen tevékenységeivel tovább éltet egy ősi mesterséget a fazekasságot, mely kultúránk, 

örökségünk része. Az est zárásaként Benkő Péter kétszeres Jászai Mari-díjas, Turay Ida 

Vándordíjas színművész és ifjabb Szabó Gyula énekes-gitáros előadóművész Magyarok a 

Kárpát-medencében című zenés-verses pódiumestjét tekinthette meg a közönség. 

 

 

A képviselő-testület ülése 10 óra 30 perckor véget ér. 
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 jegyző polgármester 


